
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr L/22
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 23 listopada 2022 r. 

Obrady rozpoczęto 23 listopada 2022 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 19:26 tego samego dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 22 radnych. Nieobecna radna Anna Szukalska. Lista obecności 
stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

Numery podjętych uchwał:

1. Uchwała  Nr  L/723/2022  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków
transportowych obowiązujących na terenie miasta Racibórz.

2. Uchwała Nr L/724/2022 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok.
3. Uchwała Nr L/725/2022 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 r. 
4. Uchwała Nr L/726/2022 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
5. Uchwała  Nr  L/727/2022  w  sprawie  ustalenia  cennika  usług  za  przyjęcia  odpadów

biodegradowalnych na Kompostownię Odpadów w Raciborzu na lata 2023 – 2025.
6. Uchwała  Nr  L/728/2022  w sprawie  określenia  stawki  za  jeden  kilometr  przebiegu  pojazdu

w Mieście Racibórz w roku szkolnym 2022/2023.
7. Uchwała  Nr  L/729/2022  w  sprawie  wymagań,  jakie  powinien  spełniać  projekt  budżetu

obywatelskiego w Mieście Racibórz.
8. Uchwała Nr L/730/2022 w sprawie przyjęcia Regulaminu określającego zasady wyznaczania

składu oraz zasady działania Komitetu Rewitalizacji.
9. Uchwała  Nr  L/731/2022  w sprawie  przyjęcia  "Planu  gospodarki  niskoemisyjnej  dla  Miasta

Racibórz".
10. Uchwała Nr L/732/2022 w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie

ograniczenia  niskiej  emisji  na  terenie  miasta  Racibórz  na  lata  2023-2028  realizowane
w budynkach mieszkalnych.

11. Uchwała  w  Nr  L/733/2022  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wniesienie  w  formie  aportu  do
Raciborskiego  Towarzystwa  Budownictwa  Społecznego  Sp.  z  o.o.  w  Raciborzu,  prawa
własności  działek  gruntu,  położonych  w  Raciborzu  u  zbiegu  ulic  Słowackiego,  Matejki
i Żeromskiego.

12. Uchwała Nr L/734/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności działki gruntu,
położonej w Raciborzu w rejonie ul. 1 Maja.

13. Uchwała  Nr  L/735/2022  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  gruntowych
położonych w Raciborzu w obrębach, Ostróg, Studzienna, Miedonia, Stara Wieś i Brzezie.

14. Uchwała  Nr  L/736/2022  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa  własności  działki
gruntu położonej w Raciborzu przy ulicy Piwnej.

15. Uchwała Nr L/737/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziału w prawie własności
nieruchomości położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Opawskiej.

16. Uchwała Nr L/738/2022 w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.
17. Uchwała Nr L/739/2022 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
18. Uchwała Nr L/740/2022 w sprawie przekazania skargi według właściwości.
19. Uchwała Nr L/741/2022 w sprawie skargi.
20. Uchwała Nr L/742/2022 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz (druga).
21. Uchwała Nr L/743/2022 w sprawie skargi na działalność Miejskiego Konserwatora Zabytków.
22. Uchwała Nr L/744/2022 w sprawie skargi na zaniedbania władz lokalnych.
23. Uchwała Nr L/745/2022 w sprawie skargi  na działalność Wydziału Dróg Miejskich Urzędu

Miasta Racibórz.

1



Uczestnicy sesji z ramienia urzędu miasta i jednostek organizacyjnych miasta:

– Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk
– Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
– Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Oswald Schuderla
– Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Polak
– Naczelnik Wydziału Promocji, Kultury, Turystyki i Sportu Karolina Kunicka
– Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski
– Radca Prawny Marek Harz
– Radca Prawny Piotr Janas
–

1. Przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.

– Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  otworzył  L  sesję  Rady  Miasta  Racibórz,  powitał
wszystkich zgromadzonych radnych,  zastępców prezydenta,  urzędników oraz gości  i  media.
Dalej  poinformował,  że  sesja  jest  transmitowana  i  nagrywana.  Poprosił  o  potwierdzenie
obecności  radnych w systemie  do  obsługi  Rady.  Następnie  stwierdził,  że  w chwili  obecnej
w  obradach  bierze  udział  16  radnych,  zatem  rada  jest  władna  do  podejmowania  uchwał.
Następnie  przedstawił  wnioski  Prezydenta  o  zmianę  w  porządku  obrad,  a  mianowicie
wprowadzenie do porządku następujących materiałów i uchwał:
1) Autopoprawki do projektu Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 r. 
2) Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 r. (RIO)
3) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej  prognozy finansowej wraz z autopoprawką oraz
o wycofanie Uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia miasta
Racibórz  w ciepło,  energię  elektryczną  i  paliwa gazowe i  Uchwały  w sprawie  Regulaminu
udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta
Racibórz  na  lata  2023  -  2028  realizowane  w  budynkach  niemieszkalnych  i  mieszkalnych
niezakwalifikowanych do dofinansowania przy udziale środków zewnętrznych.

– Zastępca  Prezydenta  Dawid  Wacławczyk  przekazał,  że  Uchwała  w  sprawie  Regulaminu
udzielania dotacji musi być obligatoryjnie konsultowana z ministerstwem rolnictwa, jednak do
dnia dzisiejszego nie uzyskano zwrotnej informacji z ministerstwa. 

– Zastępca  Prezydenta  Dominik  Konieczny  przekazał,  że  jeżeli  chodzi  o  wycofanie  projektu
uchwały w sprawie aktualizacji  założeń do planu zaopatrzenie energii,  ciepło i  gaz,  sprawa
rozbiła się o obligatoryjną opinię zarządu województwa śląskiego, która do dzisiaj niestety nie
wpłynęła. W związku z tym ta uchwała będzie wprowadzona pod obrady sesji grudniowej. 

– Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  z  uwagi  na  brak  pytań  zarządził  głosowanie
przedstawionego wniosku.

– Głosowano wniosek w sprawie:  
przyjęcia zmian w porządku obrad na wniosek Prezydenta Miasta poprzez wprowadzenie: 
1) Autopoprawki do projektu Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 r. – do pkt 5.
2) Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 r. (RIO) – po pkt 5. 
3) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej wraz z autopoprawką–po pkt 5.
oraz wycofanie Uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia miasta
Racibórz  w  ciepło,  energię  elektryczną  i  paliwa  gazowe  –  pkt  6  i  Uchwały  w  sprawie
Regulaminu udzielania  dotacji  na  zadania  ujęte  w Programie  ograniczenia  niskiej  emisji  na
terenie  miasta  Racibórz  na  lata  2023-2028  realizowane  w  budynkach  niemieszkalnych
i mieszkalnych niezakwalifikowanych do dofinansowania przy udziale środków zewnętrznych -
pkt 13.
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
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Wyniki imienne:
ZA (12)
Irena Białuska, Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska,
Zygmunt  Kobylak,  Magdalena  Kusy,  Jarosław  Łęski,  Henryk  Mainusz,  Ludmiła  Nowacka,
Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Piotr Klima, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Eugeniusz
Wyglenda
NIEOBECNI (5)
Marcin Fica, Dawid Łomnicki, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Anna Wacławczyk

– Przewodniczący  Rady  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  jego  wnioski  o  włączeniu
do porządku obrad następujących uchwał:

1) Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz. 
2) Uchwała w sprawie skargi na działalność Miejskiego Konserwatora Zabytków.
3) Uchwała w sprawie skargi na zaniedbania władz lokalnych. 
4) Uchwała w sprawie skargi na działalność Wydziału Dróg Miejskich Urzędu Miasta Racibórz.

Głosowano wniosek w sprawie:
przyjęcia zmian w porządku obrad zaproponowanych przez Przewodniczącego Rady poprzez
dodanie: 
1) Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz – po pkt 22. 
2) Uchwała w sprawie skargi na działalność Miejskiego Konserwatora Zabytków – po pkt 22. 
3) Uchwała w sprawie skargi na zaniedbania władz lokalnych – po pkt 22. 
4) Uchwała w sprawie skargi na działalność Wydziału Dróg Miejskich Urzędu Miasta Racibórz
– po pkt 22.

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (17)

– Irena Białuska, Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska,
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk
Mainusz,  Ludmiła  Nowacka,  Justyna  Poznakowska,  Anna  Ronin,  Paweł  Rycka,  Zuzanna
Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Piotr Klima
NIEOBECNI (5)
Marcin Fica, Dawid Łomnicki, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Anna Wacławczyk

Rada przyjmując powyższe wnioski ustaliła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.
2. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Sprawozdanie Prezydenta o pracach realizowanych w okresie międzysesyjnym.
4. Uchwała  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków  transportowych

obowiązujących na terenie miasta Racibórz.
5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok.
6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 r. (RIO)
7. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
8. Uchwała  w  sprawie  ustalenia  cennika  usług  za  przyjęcia  odpadów  biodegradowalnych  na

Kompostownię Odpadów w Raciborzu na lata 2023 – 2025.
9. Uchwała w sprawie określenia stawki za jeden kilometr przebiegu pojazdu w Mieście Racibórz
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w roku szkolnym 2022/2023.
10. Uchwała  w  sprawie  wymagań,  jakie  powinien  spełniać  projekt  budżetu  obywatelskiego

w Mieście Racibórz.
11. Uchwała  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  określającego  zasady  wyznaczania  składu  oraz

zasady działania Komitetu Rewitalizacji.
12. Uchwała w sprawie przyjęcia "Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Miasta Racibórz".
13. Uchwała w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie ograniczenia

niskiej  emisji  na  terenie  miasta  Racibórz  na  lata  2023-2028  realizowane  w  budynkach
mieszkalnych.

14. Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wniesienie  w  formie  aportu  do  Raciborskiego
Towarzystwa  Budownictwa  Społecznego  Sp.  z  o.o.  w  Raciborzu,  prawa  własności  działek
gruntu, położonych w Raciborzu u zbiegu ulic Słowackiego, Matejki i Żeromskiego.

15. Uchwała  w sprawie  wyrażenia  zgody na  zbycie  prawa własności  działki  gruntu,  położonej
w Raciborzu w rejonie ul. 1 Maja.

16. Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  gruntowych  położonych
w Raciborzu w obrębach, Ostróg, Studzienna, Miedonia, Stara Wieś i Brzezie.

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej
w Raciborzu przy ulicy Piwnej.

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziału w prawie własności nieruchomości
położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Opawskiej.

19. Uchwała w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.
20. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
21. Uchwała w sprawie przekazania skargi według właściwości.
22. Uchwała w sprawie skargi.
23. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz (druga).
24. Uchwała w sprawie skargi na działalność Miejskiego Konserwatora Zabytków.
25. Uchwała w sprawie skargi na zaniedbania władz lokalnych.
26. Uchwała w sprawie skargi na działalność Wydziału Dróg Miejskich Urzędu Miasta Racibórz.
27. Wolne wnioski i informacje.
28. Zakończenie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Miasta Racibórz.

– Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  z  uwagi  na  brak  zgłoszeń  zarządził  głosowanie.
Głosowano w sprawie:
Przyjęcia protokołu z XLIX sesji Rady Miasta Racibórz.
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (12)
Irena Białuska, Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska,
Zygmunt  Kobylak,  Michał  Kuliga,  Mirosław  Lenk,  Henryk  Mainusz,  Ludmiła  Nowacka,
Justyna Poznakowska, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Leon  Fiołka,  Magdalena  Kusy,  Jarosław  Łęski,  Anna  Ronin,  Paweł  Rycka,  Zuzanna
Tomaszewska
NIEOBECNI (5)
Marcin Fica, Dawid Łomnicki, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Anna Wacławczyk

3. Sprawozdanie Prezydenta o pracach realizowanych w okresie międzysesyjnym.

– Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dawid  Wacławczyk  przedstawił  informację  o  pracach
realizowanych  w okresie  międzysesyjnym.  Lista  omówionych  wydarzeń  stanowi  zał.  Nr 2
do protokołu. Przekazał również, że informacje o realizacji uchwał Rady Miasta poprzedniej
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kadencji oraz bieżąca realizacja uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej
kadencji zostanie dołączona do protokołu jako zał. Nr 3.

– Radna Magdalena Kusy odnosząc się do informacji  o działalności Stowarzyszenia Spectrum
wskazała,  że  wraz  z  innymi  miała  możliwość  zobaczenia  zakładu  aktywności  zawodowej
działającego w Wodzisławiu Śląskim.  Dodała,  że dzięki  takim spotkaniom zyskujemy coraz
szerszą wiedzę na ten temat. Dodała, że osobiście nie zadaje sobie już pytania, czy taki zakład
powinien  powstać  w  naszym powiecie,  ale  kiedy  i  w  jaki  sposób  to  zrobić,  jak  pozyskać
finansowanie.  Na  koniec  zachęciła  radnych  do  uczestniczenia  w  kolejnych  wydarzeniach
stowarzyszenia.

– Radny Piotr  Klima wskazał,  że  Zastępca Prezydenta Dawid Wacławczyk pominął  w swoim
wystąpieniu  sprawę  niezwykle  ważną,  jaką  jest  opuszczenie  do  połowy  masztu  flagi
Rzeczpospolitej.  Zapytał  więc  co  za  tragedia  spotkała  Rzeczpospolitą,  że  flaga  została
opuszczona, następnie zwracając się do radców prawnych poprosił o podanie podstawy prawnej
takiego  działania  prezydenta  miasta.  Czy  jest  to  prawidłowe,  czy  jest  to  takie  po  prostu
na zasadzie ja chcę, to tak będzie. 

– Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że 10 listopada jest rocznica Nocy
Kryształowej. To jest moment, kiedy m.in. w Raciborzu została spalona synagoga żydowska
i która zapoczątkowała szereg tragicznych wydarzeń. Dodał, że prezydent miasta praktykuje ten
zwyczaj od początku objęcia swojego urzędu. Nie wydarzyło się to po raz pierwszy, zawsze na
stronie  miasta  i  w  mediach  społecznościowych  ukazuje  się  stosowny  komunikat.  Dodał,
że  zrobiono  donos  do  prokuratury  na  to  zachowanie  prezydenta.  Prokuratura  tą  sprawę
umorzyła. Pod względem prawnym, sytuacja jest więc jasna. 

– Radca Prawny Marek Harz przekazał, że zgodnie z tym co powiedział pan prezydent, faktycznie
już  za  naszych  czasów  było  postępowanie  nie  tylko  przygotowawcze,  ale  i  karne  i  pan
prezydent  miał  postawiony  taki  zarzut.  Został  uniewinniony  od  tego  zarzutu,  czyli  można
stwierdzić, że to postępowanie było zgodne z prawem. Dalej przekazał, że nie jest w stanie,
teraz  ad  -  hoc,  podać  podstawy  z  ustawy,  który  przepis  o  tym  mówi,  ale  zostało
to zweryfikowane.  

– Radny  Piotr  Klima  przekazał,  że  jest  ustawa,  która  mówi  o  opuszczaniu  flagi  państwowej
i powinno się te przepisy znać. Nie można uprawiać jakiegoś widzimisię. Poprosił, aby znaleźć
ten  paragraf  odpowiedniej  ustawy  i  go  zacytować.  Uznał,  że  co  do  opuszczania  flagi
państwowej jest jednoznacznie powiedziane kto, kiedy może.

– Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  przekazał,  że  jest  to  pytanie  do  przeprocedowania,
ewentualnie  do  udzielenia  odpowiedzi  w  terminie  późniejszym.  Poprosił  o  ewentualne
przygotowanie odpowiedzi w tym zakresie. Następnie zamknął dyskusję w tym punkcie obrad.

4.  Uchwała  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków  transportowych
obowiązujących na terenie miasta Racibórz.

– Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

– Radna Justyna Henek – Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 
projekt przedmiotowej uchwały.

– Przewodniczący Rady Marian Czerner zapytał czy w ramach konsultacji zostały wniesione 
jakieś zmiany.

– Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie wniesiono zmian.  
– Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 

dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych
obowiązujących na terenie miasta Racibórz (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
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Wyniki imienne:
ZA (20)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima  
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska

Rada podjęła Uchwałę Nr L/723/2022 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków
transportowych obowiązujących na terenie miasta Racibórz.

– Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na przedłożony przez Prezydenta Miasta drugi
projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok, wynikający z rozstrzygnięć
RIO, zarządził 10 minut przerwy na zapoznanie się z dokumentem. Przerwa od godz. 15:47
do godz. 16:07.

5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok.

– Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dominik  Konieczny  przekazał,  że  w  czasie  przerwy  została
rozesłana radnym druga autopoprawka do przedmiotowego projektu uchwały. Autopoprawka
zwiększenia  wydatków  w  dziale  750  rozdziale  75022  Rada  gminy  o  kwotę  15.000  zł
na paragrafie - różne wydatki na rzecz osób fizycznych w związku z konieczności wypłaty diet
za dwie dodatkowe sesje Rady Miasta zwołane na postawie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie
gminnym. Pokrycie tych wydatków ustala się poprzez zmianę planu dochodów wynikających
ze zwiększenia wpływów z opłat za zajęcie pasa drogowego, umieszczania reklam i urządzeń.

– Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  przekazał,  że  jest  to  druga  autopoprawka
do  przedmiotowego  projektu  uchwały,  niemniej  będzie  głosowana  oddzielnie.  Dodał,
że pierwsza wspomniana sesja dotyczyła wparcia dla Ukrainy, a druga dotyczyła finansów na
oświatę. 

– Radny Michał Kuliga przekazał, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie sam projekt
przedmiotowej uchwały. 

– Radny Piotr  Klima przekazał,  że  Komisja  GMOŚiBP zaopiniowała pozytywnie sam projekt
przedmiotowej uchwały. 

– Radny  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  Komisja  RGBiF  zaopiniowała  pozytywnie  zarówno
pierwszą autopoprawkę jak i projekt przedmiotowej uchwały.

– Kierownik  Referatu  Budżetu  i  Analiz  Oswald  Schuderla  omówił  zmiany  budżetu  miasta
wynikające z pierwszej autopoprawki do przedmiotowego projektu uchwały. 

– Radny  Mirosław  Lenk  zgłosił  wniosek,  aby  w  uzasadnieniu  drugiej  autopoprawki  dodać
następujący zapis - „Konieczność wypłaty diet radnym za dodatkową sesję zwołaną na wniosek
Prezydenta  Miasta  na  dzień  18  października  2022 r.”.  Dodał,  że  jednorazowe wypłaty  diet
to  około 35.000 zł.,  a wprowadza się 15.000 zł  więc dieta za sesję dotyczącą wsparcia dla
Ukrainy, nie miała wpływu na obecną operację.  

– Przewodniczący Rady Marian Czerner wskazał, że te 15.000 zł jest uzupełnieniem wydatków na
diety do końca tego roku. 

– Radny  Mirosław  Lenk  wskazał,  że  brakuje  jednak  tylko  15.000  zł,  przy  czym  dwie  sesje
dodatkowe kosztują 70.000 zł. Na jedną dodatkową budżetu wystarczało, a zabrakło na drugą.  

– Przewodniczący Rady Marian Czerner wyjaśnił, że dodatkowa sesja to koszt 10.000 zł. i mimo
oszczędności brakuje 15.000 zł. 

– Radny Mirosław Lenk wskazał, że rada ma też jeszcze inne wydatki niż diety i być może było
to też związane z innymi kosztami. 
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– Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał, że ma nadzieję, że diety wypłacone radnym
za  sesję  związaną  ze  wsparciem  dla  Ukrainy  zostały  przeznaczone  prze  radnych  na  cele
charytatywne zgodnie z deklaracją. 

– Kierownik Referatu Budżetu i Analiz Oswald Schuderla poprosił o pisemną treść uzupełnionego
uzasadnienia.

– Radny  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  wycofuje  się  z  tego  wniosku.  Dodał,  że  środki
na działalność rady to nie tylko diety. 

– Przewodniczący Rady z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji
zarządził  głosowania  w  kolejności  najpierw  drugą  autopoprawkę,  później  pierwszą
autopoprawkę, a na koniec całą uchwałę. 

Głosowano w sprawie:
przyjęcia drugiej autopoprawki Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, 
Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, 
Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (2)
Mirosław Lenk, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Irena Białuska, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Henryk Mainusz, Paweł 
Rycka, Michał Szukalski
NIEOBECNI (1)
Anna Szukalska

Głosowano w sprawie:
przyjęcia pierwszej autopoprawki do Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (11)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, 
Anna Wacławczyk
PRZECIW (3)
Irena Białuska, Henryk Mainusz, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8)
Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Justyna 
Poznakowska, Paweł Rycka, Michał Szukalski
NIEOBECNI (1)
Anna Szukalska

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok wraz z autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (10)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, 
Jarosław Łęski, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (5)
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Irena Białuska, Marcin Fica, Henryk Mainusz, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Justyna 
Poznakowska, Michał Szukalski
NIEOBECNI (1)
Anna Szukalska

Rada podjęła Uchwałę Nr L/724/2022 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok.

6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 r. (RIO)

– Kierownik  Budżetu  i  Analiz  Oswald  Schuderla  omówił  zmiany  budżetu  miasta  wynikające
z rozstrzygnięcia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach.

– Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  zapytał  jak  obecnie  wygląda  sytuacja  w  OSiR
z  wyborem  oferenta  na  realizację  zadania  pn.  "Raciborskie  Centrum  Aktywnej  Integracji
Społecznej".  

– Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dominik  Konieczny  przekazał,  że  projekt  tej  uchwały  został
przygotowany po to by naprawić to co swego czasu w sposób nieuprawniony przez radę zostało
zdjęte  z  budżetu.  Dodał,  że  pisemne  uzasadnienie  RIO  jeszcze  nie  wpłynęło,  niemniej
wskazania zostały wystosowane i określono termin na ich realizację. Odpowiadając na pytanie
Przewodniczącego Rady przekazał, że zostało przeprowadzone postępowanie w trybie przetargu
nieograniczonego. Została złożona oferta i jest wykonawca, niemniej umowa nie została jeszcze
podpisana,  ponieważ  wcześniej  rada  wyjęła  to  zadanie  z  budżetu.  Wskazał  jednak,
że wykonawca jest wciąż związany tą ofertą i przedłużył ważność jej obowiązywania. Przetarg
więc czeka na rozstrzygnięcie. Dodał, że na dzisiejszej konferencji prasowej Prezydent Miasta
Dariusz Polowy przedstawił sprawę, niemniej ze względu na inny termin zwołania sesji  niż
zawsze  to  bywało,  nie  może  dzisiaj  uczestniczyć  w  sesji,  bo  wcześniej  zaplanował  udział
w Smart City w Warszawie. Dalej przekazał, że został więc poproszony, aby na sesji uspokoił
obawy  radnych  co  do  realizacji  tego  projektu  i  aby  poinformował,  że  podobny  projekt,
w oparciu o podobną technologię jest realizowany w Rybniku. Następnie przedstawił radnym
zdjęcia z realizacji projektu informując jednocześnie, że ta sama firma jest i u nas związana
z realizacją naszego projektu. Dodał, że jest to bezpieczna konstrukcja, a świadczą o tym inne
realizacje  m.in.  w Ostrowie  Wielkopolskim,  w Kępnie  i  w Wieluniu.  Obiekt  taki  ma także
powstać  w  Jeleniej  Górze.  Na  koniec  rozdał  radnym  informacje  na  temat  realizowanego
projektu. 

– Radny  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  zdążył  przeczytać  sprawozdanie  z  krótkiej  zdalnej
konferencji prezydenta. Następnie wskazał też na ilość uchyleń uchwał z inicjatywy rady i dużo
więcej  uchyleń  uchwał  z  inicjatywy  prezydenta.  Dodał,  że  to  dopiero  druga  uchwała
z  inicjatywy  rady  w  tej  kadencji.  Wyjaśnił  jednocześnie,  że  RIO  uchyliło  tylko  uchwałę
o  zmianie  wieloletniej  prognozy  finansowej,  a  do  uchwały  w  sprawie  zmiany  budżetu
przygotowało  wskazania,  rekomendując  przywrócenie  budżetu.  Dodał,  że  do  ostatniej  sesji
nadzór  prawny wojewody też  przygotował  trzy  wskazania  odnośnie  uchwał  planistycznych.
Następnie przekazał, że radni nie bawią się w kotka i myszkę, ale nie chcą realizacji lodowiska
w  taki  sposób,  bez  rozmowy  z  tymi  z  którymi  prezydent  się  dogadał,  z  którymi  zawarł
kompromis, którzy zdecydowali dołożyć do budżetu miasta 7 mln zł na jego realizację. Dodał,
że radni nadal nie zgadzają się na budowę takiego lodowiska, niemniej nie będą w większości
kwestionować  ustaleń  RIO,  choć  materia  jest  dość  skomplikowana.  Rada  podjęła  uchwałę
o wstrzymaniu realizacji zadania, niemniej sposób ściągnięcia środków w tym zadaniu nie jest
taki prosty, bo jest to zadanie wieloletnie. Rada nie ma doświadczeń z tego typu sytuacjami,
a RIO też miało z tym problem. Odnosząc się do przytoczonego przykładu Rybnika przekazał,
że to jednak stara ślizgawka, jeszcze starsza niż nasz Piastor, przykryta za 850.000 zadaszeniem
brezentowym.  Dodał,  że  jest  to  ta  sama  firma,  która  jeszcze  jakiś  czas  temu  chciała
to zrealizować za 5 mln zł. Przyznał, że koszty rosną, nie mniej, nie w takim tempie. Uznał,
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że  Rybnik  nie  jest  dobrym  przykładem.  Dodał,  że  u  nas  bardziej  chciano  się  wzorować
na przykładzie Pszowa, niemniej obecnie jest to dalekie od możliwości finansowych. Wskazał
więc, że Rybnik chce poprawić funkcjonowanie obecnej ślizgawki, ale nie planuje zadaszonego
lodowiska  w  żadnej  technologii.  Istotne  jednak  jest  to,  że  obecnie  mamy  kryzys  finansów
publicznych. Na komisji budżetu zostały przedstawione założenia do budżetu miasta na 2023 r.,
radni otrzymali też projekt przyszłorocznego budżetu. Wskazał, że biorąc pod uwagę bieżące
koszty utrzymania to został on skrojony na kryzys. Wynagrodzenia tylko w zakresie najniższego
wynagrodzenia,  które zmienią się w dwóch terminach. W urzędzie będzie to dotyczyć więc
tylko pracowników obsługi i  może niektórych pracowników co dopiero rozpoczęli  prace na
najniższych stanowiskach.  W urzędzie pracuje jednak ok 250 osób. Mając więc na uwadze
głosy o potrzebie waloryzacji wynagrodzeń i przyjęcia łącznie kwoty 1 tys. zł., co daje 500 zł
netto, należałoby zabezpieczyć 3 mln zł. i drugie tyle w jednostkach samorządowych. Jednak,
skoro urząd nie dostane, nie dostaną też i jednostki. Dodał, że różnie było z wynagrodzeniami
w urzędzie wcześniej, czasami też było ciężko, niemniej takiej skali inflacji nie było. Dodał,
że  w dzisiejszych informacjach  przeczytał,  że  emeryci  mają  mieć  waloryzację  na poziomie
20%. W sferze  budżetowej  ustawa budżetowa ustaliła  to  na  poziomie  7 -  8  %, co jest  już
zaskarżone przez związku zawodowe. Zapewne będą rozmowy i może skończy się na 10% albo
12 %. Uznał, że wiele firm będzie musiało podnosić wynagrodzenie, być może będą redukować
zatrudnienie. W przypadku urzędu miasta natomiast zwiększono zatrudnienie o ok. 20 osób,
a to ok. 2 mln zł dodatkowych kosztów. Nie da się dodatkowo zatrudniać i jeszcze waloryzować
wynagrodzenia. Podkreślił, że waloryzacja to nie podwyżka. Wskazał, że tych 6 mln zł nie ma
w budżecie. Dodał, że w sferze komunalnej na wydatki związane z utrzymaniem miasta nie
przewidziano wzrostu, a wydatki mają być nawet mniejsze niż w tym roku. Zakłada się więc
chyba zmniejszenia zakresu usług. Dalej wskazał na wydatki związane z gospodarką odpadami
i na umowę zawartą na RIPOK, która pozwala na utrzymanie opłaty na sensownym poziomie.
Zapytał więc, czy w takiej sytuacji, gdy na sport zamierza się przeznaczyć mniej niż w tym
roku, czy stać nas na takie dyskusje kto chce i co chce budować. Dodał, że można zbudować
i  więcej,  ale  czy  będzie  za  co  to  utrzymać.  Może  lepiej  zadaszyć  Piastor,  tak  jak  zrobił
to Rybnik, będzie to kosztowało 2 mln zł, a nie 12 mln zł. Może lepiej przestać się sprzeczać
i porozmawiać. Zapytał, czy to radni mają szukać 8 mln zł., czy to jest właściwy czas. Zwykle
kryzys  bije  z  opóźnieniem.  Na  koniec  przekazał,  że  radni  gremialnie  nie  będą  przeciwni
zmianom jakie zarekomendowało RIO.                   

– Radny Piotr Klima przekazał, że zgadza się ze słowami radnego Mirosława Lenka. Za sensowne
też  uznał  możliwość  przykrycia  dachem  naszego  lodowiska.  Dodał,  że  lodowisko  Piastor,
po sensownych działaniach naprawczych można uruchomić. Uznał, że rezygnacja z Piastora,
to  element  kampanii  Prezydenta  Miasta  Dariusza  Polowego.  Dalej  stwierdził,  że  prezydent
Polowy  i  jego  zastępca  Wacławczyk  nadają  się  do  rządzenia  w  Emiratach  Arabskich,
czy  Dubaju,  tam,  gdzie  są  pieniądze  bez  ograniczeń.  Uznał,  że  sprawą  lodowiska  Piastor
powinna zająć się odpowiednia komisja rady by zbadać, dlaczego nie jest ono uruchamiane.
Wskazał,  że tym sposobem kolejny raz uruchamiane jest  tymczasowe lodowisko na Rynku,
na zasadzie uporu prezydenta.     

– Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dominik  Konieczny  (ad  vocem)  do  wypowiedzi  radnego
Mirosława Lenka i do pytania retorycznego „czy to jest ten czas” przekazał, że jest to bardzo
dobre  pytanie.  Dodał,  czy  nie  jest  jednak tak,  że  ten  czas  minął  już  1,5  roku temu,  kiedy
prezydent przyszedł z pierwszą propozycją. Wówczas lodowisko by już było. Być może należy
się uderzyć w pierś, że ten czas został przespany i przedyskutowany. Dodał, że tamten czas już
nie wróci. Mamy dzisiaj inne realia, czasy nie są łatwe, finanse publiczne nie są w wesołej
sytuacji.  Przede  wszystkim  chodzi  o  zbilansowanie  wydatków  bieżących  z  dochodami
bieżącymi. Lekarstwem na to są albo podwyżki,  albo okrojenie zakresu. Następnie uspokoił
radnego mówiąc, że w urzędzie nie pracuje 250 osób. 

– Radny Mirosław Lenk przekazał, że w styczniu były to 223 osoby plus nowo zatrudnieni. 
– Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dominik  Konieczny  przekazał,  że  jest  to  zdecydowanie  mniej.

Dodał, że wyliczano też kto, ile zatrudnił w poszczególnych kadencjach. Wyjaśnił też, że nawet
gdy  jakiś  etat  powstaje  w  urzędzie  to  jest  to  w  odpowiedzi  na  nakładane  nowe  zadania.
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Dla przykładu wskazał zadanie związane z dodatkiem węglowym. Niestety, ale nie da się tego
załatwić na zasadzie nadgodzin. Odnośnie do słów „by zbudować jeszcze parę rzeczy” uznał,
że  odpowiedzią  na  kryzys  nie  może być  unikanie  inwestycji,  bo  ludzie  tych  inwestycji  też
potrzebują,  gospodarka  też  tych  inwestycji  potrzebuje.  Odnośnie  słów  o  uchylaniu  uchwał
wskazał,  że prezydent przygotował kilkaset projektów uchwał i  być może kilka,  kilkanaście
zostało uchylonych, natomiast żadna z zakresu finansów publicznych. Dlatego też ważne jest,
aby były przygotowywane przez odpowiednie służby prezydenta.         

– Radny Mirosław Lenk przekazał, że zastępca prezydenta to świetny obrońca spraw prezydenta.
Dodał, że pytanie, czy to ten czas było pytaniem retorycznym i odnosiło się do tego co jest
dzisiaj. Uznał więc, że nie jest to dobry czas, aby dyskutować o nowych inwestycjach. Wskazał,
że  kryzys  jest  dobry,  ale  tylko  dla  inwestycji,  które  przyniosą  rozwój,  nie  na  konsumpcję.
Inwestować więc powinni przedsiębiorcy, nie samorządy. Przyznał, że ten upływający czas to
wspólna  dyskusja.  Wskazał,  że  pomiędzy  kompromisem  i  ofertą  prezydenta  z  24  mln  zł
upłynęło 9 m-cy. Dodał, że ta nowa propozycja znowu wprowadziła trochę zamieszania. Radni
też  nie  są  święci,  też  są  rozdyskutowani,  w tym czasie  mają  więc  trochę  swojego udziału.
Niemniej  prezydent  chciał  realizować  swoją  pierwotną  koncepcję,  która  nie  spodobała  się
radnym i mieszkańcom, których reprezentują. Nie można więc powiedzieć, że to z winy rady
ten  czas  minął.  W kwestii  zatrudniania  przekazał,  że  miał  ciężką  rękę  do  nowych  etatów.
Powstał wówczas jedynie Referat Gospodarki Odpadami, opłacany jednak ze środków systemu
gospodarki  odpadami.  Była  też  realizowana  gospodarka  ściekowa,  więc  działało  Biuro
Realizacji Projektu. Dodał, że ma tego porównanie. Teraz zaś Wydział Promocji rozrósł się do
wielkości Wydziału Rozwoju, chyba tylko po to by przybyło zdjęć prezydenta na bilbordach.
Chodzi więc o takie etaty, o Biuro Obsługi Prezydenta, o promocję, o kulturę czy turystykę,
czyli całkiem nowe etaty. Dodał, że nie kwestionuje nowych etatów w Wydziale Gospodarki
Nieruchomościami. Chodzi o to, aby zatrudniać z głową i niekoniecznie osoby, które startowały
razem w komitecie wyborczym. Odnośnie uchyleń przekazał, że radni mają problem z biurem
prawnym, nawet gdy pytają to odpowiedź jest wiadoma. Trudno, aby prawnik stawał pomiędzy
strony konfliktu. Radni mają problem z przygotowywaniem uchwał, nie są specjalistami ani
z dziedziny prawa, ani z dziedziny ekonomii. Nie mniej do dziś nie rozumie postępowania RIO,
na zadawane pytania RIO nie odpowiada.  Odnosi się dopiero,  gdy dostaje podjętą uchwałę.
RIO nie będzie więc doradzało żadnej ze stron. Niemniej wyrażenie woli przez radę w trybie
podjętej uchwały o rezygnacji z jakiegoś przedsięwzięcia to wyrażenie woli, to podjęcie decyzji.

– Radny Michał Szukalski (Ad Vocem) odnosząc się do upływu czasu zapytał prezydenta czy wie,
ile czasu upłynęło od prezentacji dotyczącej zagospodarowania Pl. Długosza. 

– Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny odpowiedział, że nie.
– Radny Michał Szukalski przypomniał, że w lutym 4 lata. 
– Radny Marcin Fica odnośnie zaplanowania wyjazdu prezydenta w dniu sesji przekazał, że sesji

wcale nie przesunięto, bo tak zostało to zaplanowane w planie pracy rady przyjętym w grudniu
2021 r. Poprosił też o 10 minut przerwy po zakończeniu dyskusji. 

– Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  przekazał,  że  pozwoli  na  dyskusję,  bo  są  jeszcze
zgłoszenia, a dopiero później podda wniosek pod głosowanie. 

– Radny Leon Fiołka zwrócił uwagę na dwie rzeczy. Po pierwsze czas to pieniądz i po drugie,
że kompromis to wskazana rzecz. Wskazał, że najpierw lodowisko miało być za 6 mln zł, potem
za  24  mln  zł,  ale  okazało  się,  że  może  być  tylko  12  mln  zł.,  ale  ma  być  zrobione
jak za 24 mln zł. Dodał, że pierwszy oglądany obiekt miał być samofinansującym się. Dalej
przypomniał, że miasto na to zadanie uzyskało dofinansowanie w kwocie 31,5 mln zł. Zapytał
więc kiedy indziej miasto otrzymano taką kwotę dofinansowania. Pamięta, że dofinansowanie
było  do  H2Ostróg  i  do  stadionu,  ale  nie  takie.  Budowanie  krytego  basenu  było  zasadne,
bo  okazało  się,  że  wyższa  szkoła  nie  jest  wstanie  utrzymywać  swojego  basenu.  Stadion
to  natomiast  bardziej  pomnik  niż  konieczna  rzecz.  Natomiast  lodowisko  jest  naprawdę
potrzebne. Wskazał, że ślizgawka w Rynku co roku kosztuje 300.000 zł. i być może za chwilę
okaże się,  że  w sumie wydano już kilka milionów. Wymagany jest  więc kompromis,  bo są
pieniądze. Dalej wskazał na ostatnie wydarzenia dotyczące sejmiku województwa i oby nie było
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tak, że będzie trzeba oddać te 31,5 mln zł., bo ich miasto nie wykorzysta.      
– Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przekazał, że szanuje radnego Leona Fiołkę, bo ma duże

doświadczenie.  Niemniej  ma  nadzieje,  że  nie  była  to  celowa  manipulacja  z  tą  kolejnością.
Najpierw lodowisko  miało  być  za  5,  za  6,  za  12  lub  za  24  mln  zł.  cały  kompleks.  Więc
mówienie, że radni chcieli lodowiska za 12 mln zł w standardzie za 24 mln zł jest nieprawdą.
Wskazał,  że  te  dodatkowe  12  mln  zł  miały  być  na  modernizację  dodatkowych  obiektów.
Nie  chce  więc,  aby  taka  nieprawdziwa  informacja  poszła  w  świat.  Dalej  wskazał,
że  w  informacji  rozdanej  dzisiaj  radnym  przez  zastępcę  prezydenta  nie  ma  informacji
o kosztach. Dalej uznał, że można przykryć dachem obecne lodowisko Piastor, które okazuje
się,  że  jest  sprawne.  Tak  w  każdym  razie  wynikało  z  odpowiedzi,  którą  uzyskali  radni,
gdy pytali o to w interpelacji. Piastor nie został uruchomiony, ponieważ zostało uruchomione
lodowisko  na  Rynku,  a  nie  dlatego,  że  było  niesprawne.  Dalej  uznał,  że  to  tymczasowe
lodowisko powinno zostać zdjęte z budżetu. Wskazał, że przed Świętami Wielkanocnymi Rynek
wyglądał  ohydnie,  było  tak  przez  2-3  tygodnie,  gdy  zwijano  lodowisko.  Rynek  był
zablokowany, był brud, nie wszystkim się to podoba. Zapytał, dlaczego to lodowisko nie jest
uruchamiane na Piastorze, w miejscu, gdzie są parkingi i jest możliwość przebrania się. Okazuje
się, że nie, że musi być w Rynku, bo jest jarmark, bo fajnie będzie to wyglądało. Uznał jednak,
że lodowisko w Rynku to nieporozumienie.        

– Radny Piotr Klima (Ad Vocem) wskazał, że po raz kolejny opinia mieszkańców się nie liczy,
nikt nie liczy się z opinią osób starszych z Rynku. Dalej zwrócił uwagę na sformułowania, które
później  trafiają  do  mediów,  np.  inwestycja  samofinansująca  się,  czy  załatwienie  pieniędzy
w Warszawie.  

– Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dominik  Konieczny  (Ad  Vocem)  do  wypowiedzi  radnego
Mirosława Lenka przekazał po pierwsze, że Piastor jest niesprawny. Po drugie nie zgadza się
z twierdzeniem, że lodowisko na Rynku to nieporozumienie.  Uznał,  że  jest  to  niewątpliwie
atrakcja,  ponieważ oprócz tego,  że można pojeździć  na  łyżwach,  poprzebywać na  świeżym
powietrzu, można spotkać się, pełni ono też ożywczą rolę dla tego miejsca, zarówno w trakcie
jarmarku  jak  i  po  nim.  Dodał,  że  przykład  Rybnika  został  przedstawiony  tylko  po  to  by
unaocznić,  że tego typu rozwiązanie jest  z powodzeniem stosowane by przykryć lodowiska.
Na koniec wskazał, że koncepcja za 24 mln zł faktycznie miała szerszy zakres, bo obejmowała
przebudowę także istniejącej kręgielni. Dodał, że jego zdaniem była to bardzo dobra koncepcja.
Natomiast koncepcja, którą sobie radni wymarzyli bez kręgielni to ok. 20 mln zł.       

– Radny Henryk Mainusz przekazał, że pomysł na 24 mln zł wcale nie wyszedł ze strony radnych.
To była wizja prezydenta. Radni skupili się wyłącznie na 12 mln zł., pomiędzy 10, a 12 mln zł.
Tak  w  każdym  razie  było  na  spotkaniach  prezydenta  z  klubami  radnych.  Dalej  uznał,
że lodowisko z powodzeniem można było uruchomić na Piastorze. Różnica między Rybnikiem,
a  Raciborzem  jest  w  odległości  między  obiektami.  W  Rybniku  jest  to  około  7  km,
a w Raciborzu do 2 km. Rażą go też takie wypowiedzi, że ktoś coś załatwił, przywiózł. Przecież
są jakieś  procedury.  Uznał,  że  użycie słowa załatwił  jest  dla niego porażające i  kojarzy się
z szemranymi interesami.  

– Radny  Leon  Fiołka  (Ad  Vocem)  ma  nadzieje,  że  to  słowo nie  było  do  niego  skierowane,
ale do kolegi siedzącego trochę dalej. Wyjaśnił też, że mówił tylko o tym, że miasto znalazło się
na  liście  dofinansowanych zadań.  Dodał,  że  jest  to  lista  336 zadań,  tam jest  ujęte  zadanie
z  31,5  mln  zł.  Nie  mówił  o  żadnym  załatwianiu,  ale  o  staraniu  się  o  dotację,
czy o dofinansowanie. 

– Przewodniczący Rady Miasta  Marian Czerner  przekazał,  że  wszyscy o tym naborze wiemy
i wiemy jakiego zadania to dotyczy.  

– Radny  Paweł  Rycka  przekazał,  że  demokracja  to  system sprawowania  władzy  i  rządzenia,
którego źródłem jest wola większości mieszkańców. Aktualnie zgodnie z Konstytucją i ustawą
o samorządzie gminnym mieszkańcy mogą korzystać z dwóch form demokracji, tj. demokracji
bezpośredniej  (referendum)  oraz  pośredniej  (radnych).  W  Gminie  funkcjonują  dwa
niepodporządkowane  sobie  organy  tj.  Rada  Miasta  i  Prezydent  Miasta,  które  pochodzą
z  bezpośrednich  wyborów  dokonanych  przez  mieszkańców.  Mandat  każdego  radnego
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i  prezydenta  do  sprawowania  władzy  są  sobie  równe,  ponieważ  pochodzą  z  bezpośrednich
wyborów dokonanych przez mieszkańców miasta. Prezydent działa jako organ jednoosobowy,
natomiast Rada jest organem wieloosobowym. Każdy Radny jest samodzielnym i niezawisłym
realizatorem woli  wyborców,  którzy  oddali  na  niego swój  głos.  Radny tylko  przed swoimi
wyborcami  odpowiada  za  sprawowanie  mandatu  radnego.  Dla  odpowiedzialnego,  zgodnego
z  prawem i  wolą  wyborców wykonywania  mandatu  radnego  ustawodawca przewidział  taki
model realizacji przez radnego woli mieszkańców. Zarówno Rada Miasta jak i Prezydent Miasta
nie  są  sobie  podporządkowane.  Posiadają  swój  zakres  zadań  i  kompetencji  przewidzianych
przez ustawodawcę tylko dla nich. Oprócz tego istnieje cały szereg działań, w których obydwa
organy  miasta  muszą  z  sobą  współdziałać  i  współpracować  dla  wypracowania  najlepszych
rozwiązań dla funkcjonowania miasta, jego rozwoju oraz realizacji oczekiwań mieszkańców.
Dlatego też w trakcie kadencji tworzą się kluby radnych, które wypracowują swoje stanowiska
w  przedstawianych  przez  prezydenta  lub  innych  uchwałodawców  projektach  uchwał
lub strategicznych zagadnieniach dla Miasta. Jeśli wybrany prezydent miasta posiada w radzie
większość głosów to podejmowanie decyzji jest łatwiejsze, jeśli nie to naturalną koleją rzeczy
jest  umiejętność  poszukiwania  i  przekonywania  do  swoich  racji  tej  grupy  radnych  która
w  radzie  posiada  większość  głosów.  Sytuacja,  w  której  jednak  prezydent  miasta  nie  ma
akceptacji większości radnych do proponowanych działań i rozwiązań jest prawdziwym testem
demokracji,  umiejętności przedkładania interesów mieszkańców ponad własne aspiracje oraz
umiejętnością  sprawowania  władzy.  Zarówno  prezydent  jak  i  każdy  radny  rozpoczynając
wykonywanie swojego mandatu ma swój program wyborczy który chce realizować. W trakcie
sesji  rady oraz komisji  rady następuje zderzenie różnych propozycji,  koncepcji  zgłaszanych
przez prezydenta i radnych. W wyniku rozmów, ustaleń dyskusji następuje wybór najlepszego
rozwiązania  dla  mieszkańców  miasta.  Niezwykle  istotnym  elementem  skutecznego
sprawowania władzy przez prezydenta jest umiejętność zawierania kompromisów, wspólnego
wypracowywania  z  radnymi  najlepszych  rozwiązań,  które  zadowalają  zarówno radnych  jak
i prezydenta (zwłaszcza jeśli prezydent nie posiada większości głosów w radzie). A jak wygląda
sytuacja  w  Raciborzu  ?  Prezydent  Miasta  od  początku  kadencji,  dzięki  zawarciu  koalicji
przedwyborczej z kontrkandydatem do fotela prezydenta, posiadał większość w radzie miasta.
Prezydent mógł wspólnie z większością radnych sprawować samodzielnie władzę w mieście.
Po dwóch latach, zakładam, że świadomie, prezydent podejmuje decyzję o rozwiązaniu koalicji.
Można  powiedzieć,  że  w  tym  momencie  rozpoczyna  się  prawdziwy  egzamin  prezydenta
z  przestrzegania  reguł  demokracji,  a  w  szczególności  umiejętności  sprawowania  władzy
w sytuacji nie posiadania większości głosów w radzie miasta. Niestety okres ostatnich dwóch lat
charakteryzuje się arogancją,  zarozumiałością,  demagogią,  bezczelną promocją i  propagandą
własnych osiągnięć, deprecjonowaniem roli i zadań radnych posiadających większość w radzie
miasta.  Przypominam,  że  największą  umiejętnością  w  trakcie  sprawowania  władzy  jest
umiejętność  zawierania  kompromisów,  wspólnego  wypracowania  strategicznych  decyzji,
szanowanie  zdania  innych.  Prezydent  swoim  lekceważącym,  aroganckim,  kłamliwym
zachowaniem  w  stosunku  do  radnych  posiadających  większość  w  radzie  pokazuje,  że  nie
posiada  przymiotów  niezbędnych  do  sprawowania  władzy  wykonawczej  w  mieście.
Brak umiejętności zawierania porozumień, wspólnego wypracowywania decyzji, lekceważenia
radnych  deprecjonuje  prezydenta  jako  osobę  posiadającą  umiejętności  do  faktycznego
sprawowania  władzy.  Prezydent  próbuje  w  oczach  mieszkańców  pokazywać  nieprawdziwy
obraz  radnych  jako  tych  którzy  utrudniają  prezydentowi  wykonywanie  swojego  mandatu
i realizację programu wyborczego. Jest to działanie szkodliwe i pokazujące, że tylko program
wyborczy prezydenta i jego pomysły zasługują na realizację.  Zapomina, że każdy radny ma
prawo do  realizacji  swojego  programu,  a  prezydent  nie  mając  większości  w  radzie  miasta
powinien  dążyć  do  wypracowywania  rozwiązań,  które  będą  akceptowalne  dla  większości
radnych  miasta.  Następuje  również  niezgodne  z  prawem  ingerowanie  prezydenta  miasta
w wewnętrzne funkcjonowanie rady miasta,  np.  wzywanie przez prezydenta,  na konferencji
prasowej, przewodniczącego rady miasta do rezygnacji  z funkcji.  Brak udziału prezydentów
w posiedzeniach komisji rady miasta. Utrudnianie przeprowadzania kontroli prezydenta przez
komisję rewizyjną. Brak pełnych, konkretnych odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
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Kłamliwe  przedstawianie  wspólnie  poczynionych  ustaleń.  np.  dotyczących  lodowiska.
Publiczne kłamliwe i obraźliwe przedstawianie radnych mających większość w radzie miasta
na  konferencjach  prasowych.  Przykrywanie  braku  własnych  umiejętności  do  sprawowania
władzy poprzez wskazywanie w mediach radnych jako utrudniających wykonywanie mandatu
przez prezydenta. 

– Radna  Zuzanna  Tomaszewska  przekazała,  że  z  radnym Pawłem  Rycką  zgadza  się  w  tym,
że  również  nie  będzie  już  uczestniczyć  w  takim  kolejnym  spotkaniu.  Wskazała,  że  była
na 3 pierwszych i wówczas było to dla niej ciekawe, jak do tego kompromisu będzie dochodzić.
Dalej uznała, że kompromis jest wtedy, gdy dwie strony podejmują decyzję, ale każdy na tym
troszkę  traci.  Natomiast  na  tych  3 spotkaniach  dowiedziała  się  tylko  tyle,  że  to  ona  straci,
bo radni  sprawę postawili  jasno,  zagłosują  tylko  za koncepcja radnych.  Była  mowa o tym,
aby to lodowisko było trochę mniejsze, bo wtedy łatwiej je utrzymać. Wskazywano na różnicę
w utrzymaniu, gdy tafla będzie większa. W tym nie było jednak kompromisu, ma być tak jak
chcą radni. Nie było też kompromisu, gdy chodzi o zadaszenie. Miało być takie jak w koncepcji
Michała  Fity.  Później  przestała  chodzić  na  te  spotkania.  Przyjęła,  że  taka  jest  demokracja
i że jej głos jest za mało znaczący w radzie. Będzie więc lodowisko tak jak chcą radni. Miała
wtedy obawy czy miasto na nie  będzie stać.  Wtedy w kalkulacjach miało to być 8 mln zł,
ale bez wszystkich danych. Bardziej mówiono, że będzie to 12 mln zł. Podejrzewano, że będzie
to jednak więcej, bo ceny rosną. Wiadomo było, że nie zatrzymamy się na kwocie 12 mln zł.
Zadała  wtedy  jedno  pytanie  –  jaka  jest  maksymalna  kwota  akceptowana  przez  radnych.
Nikt wtedy nie potrafił odpowiedzieć, bo najważniejsze były wskazane wymiary i wskazane
zadaszenie.  Dodała,  że  chciano  skroić  coś  na  miarę  tego  miasta,  troszkę  mniejsze,
ale atrakcyjne. Aby koszty były na miarę tego miasta. O tym radni zapominają, mówiąc tylko
o  wypracowanym kompromisie.  Kompromis  był  jednak  taki  jaki  radni  wskazali.  Wówczas
przestała przychodzić na te spotkania. Zgodziła się z tym przyjmując, że taka jest demokracja.
Być może był to kompromis pomiędzy prezydentem i większością w radzie. Dalej wskazała
na brak szacunku do radnych w Radzie Miasta, którzy są w mniejszości. Przykładem była sesja
budżetowa  i  wrzucanie  poprawki  o  22:00,  która  przewracała  cały  budżet.  Dalej  wskazała,
że radni nie przyszli na dodatkową sesję, a można było wcześniej pozostałym też dać znać.
Pozostali radni przyszli, choć mieli inne zobowiązania. Radni przyszli, bo została zwołana sesja,
a  dzisiaj  zaś  usłyszała,  że  to  z  jej  winy  jest  ten  wydatek.  Tak  w  każdym  razie  chciał
w  uzasadnieniu  zapisać  radny  Mirosław  Lenk.  Wychodzi  na  to,  że  też  miała  nie  przyjść,
ale radni dzień wcześniej nie poinformowali pozostałych, że nie przyjdą. Taki jest właśnie ten
szacunek.  Uznała  więc,  że  wyczerpały  się  możliwości  tej  rady.  W kwestii  braku  szacunku
wskazała na notoryczne przedstawianie kombinacji budżetowych przy jednoczesnym mówieniu,
że prezydent jest zły i radni są ciągle zmuszani do tego, żeby odwlekać decyzję, bo ciągle trzeba
to analizować. Radni chcieli by coś zrobić, ale niestety nie mogą. Osobiście widzi to jednak tak,
że  to  ci  radni  nie  chcą  wziąć  odpowiedzialności  za  podejmowanie  decyzji.  Wiele  już  razu
odwlekano różne decyzje. Uznała więc, że to, że nie ma jeszcze tego lodowiska i to, że mimo
wszystko  nie  było  tego  kompromisu  to  powoduje,  że  dzisiaj  to  lodowisko  będzie  o  wiele
droższe. Dalej wskazała, że jak coś już jest zrobione to generalnie też nie jest dobre, np. mural,
nie do końca odpowiedni. Nie zgadza się z tym, że był kompromis i nagle go nie ma, bo niestety
nie jest to prawda. 

– Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał, że kompromis został zawarty, został wybrany
pośredni  projekt,  który  miał  ograniczyć  koszty  eksploatacyjne.  Z  przykrością  stwierdza,
że  prezydent  pokazuje  radnym jakieś  obrazki,  osobiście  ich  jednak  nie  otrzymał.  Niemniej
z uzyskanych informacji wynika, że Rybnik na starej, małej ślizgawce wybudował tylko namiot.
Nie można więc porównywać tych dwóch inwestycji.  Kompromis  polegał  na tym, że radni
na początku chcieli lodowiska o wymiarach zgodnych z lodowiskiem Piastor.  Prezydent zaś
zaproponował mieszkańcom wymiar wynoszący 60% lodowiska Piastor. Okroił więc lodowisko
o 40%. Dodał, że wiele takich informacji jest pomijanych. Prezydent zafundował mieszkańcom
bilbordy,  ale  nikt  z  mieszkańców  nie  wiedział,  że  lodowisko  ma  być  o  40%  mniejsze
od obecnego Piastora. Mowa była tylko o przykryciu tego co mamy dachem i wybudowaniu
zaplecza. Niestety zapomniano o tym jednym małym szczególe, że będzie ono o 40% mniejsze.
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Kompromis zaś polegał na tym, że miała być realizowana inwestycja za kwotę rzędu 12 mln zł.,
kompleksowo spełniająca wszystkie oczekiwania mieszkańców. Parametry lodowiska zostały
jednak  pomniejszone  do  wymiarów  lodowiska  sportowego  jako  rozwiązanie  pośrednie.
Prezydent to zaakceptował, minął rok czasu i prezydent bez zgody rady, bez uzgodnienia z radą
wydaje  90.000  zł  na  opracowanie  koncepcji,  bardzo  ładnej,  przyszłościowej  za  24  mln  zł.
Po  roku  od  uzgodnienia  kompromisu.  Tą  informacją  prezydent  zaskoczył  wszystkich.
Też nie przestawił jej wcześniej. Podkreślił, że kompromis był wypracowany i od półtora roku
inwestycja mogła być realizowana.      

– Radny Paweł Rycka przekazał, że przewodniczący powiedział prawie wszystko co sam chciał
powiedzieć.  Dodał jeszcze,  że kompromis jest  naprawdę bardzo ważny, ale należy z wielką
stanowczością  przekazać,  że  to  Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  złamał  ten  kompromis.
Prezydent kontaktuje się z radnymi poprzez konferencje prasowe i poprzez bilbordy. Następnie
odczytał relację z komisji budżetowej na której prezydent podziękował za doprowadzenie do
kompromisu w sprawie budowy lodowiska. 

– Radny  Michał  Szukalski  (Ad  Vocem)  przekazał,  że  mówienie  przez  radną  Zuzannę
Tomaszewską  o  tym,  że  chciała  wypełnić  obowiązek  radnej  uczestnicząc  w  sesji  zwołanej
na wniosek prezydenta jest trochę niedorzeczne, bo przypomniał sytuację dwie sesje do tyłu,
gdy radni wyszli ostentacyjnie z sesji, nawet nie czekając na głosowanie, bo myśleli, że wynik
głosowania  będzie  zupełnie  inny.  Po  drugie  z  przykrością  stwierdza  jak  inni  radni,
że to Prezydent Miasta Dariusz Polowy zaskakuje i na ostatnią chwilę przedstawia projekty
do budżetu. Niejednokrotnie zdarzało się, że po godz. 14:00 wpływały materiały, z którymi nie
było,  jak  się  zapoznać.  To pokazuje  jak  zachowuje  się  prezydent.  Materiał  pokazany przez
Zastępcę Prezydenta Miasta Dominika Koniecznego jest  prawdą, ale nie ma tam informacji
o tym, że jest to tylko wykonanie zadaszenia. Porównał to do wciskania ludziom antybiotyku
z wycięta z ulotki informacją o szkodliwych oddziaływaniach. To pokazywanie tylko prawdy
wygodnej dla jednej strony. Należy zaś mieć odwagę pokazać wszystko. Należało więc w tym
materiale wydrukować zapis, że to budowa zadaszenia nad istniejącym lodowiskiem. Jednak,
aby  to  zrobić  to  należy  mieć  odwagę.  Na  koniec  zgłosił  wniosek  formalny  o  zakończenie
dyskusji i przejście do głosowania.  

– Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dominik  Konieczny zwrócił  uwagę na wcześniejsze zgłoszenia
dyskusji.

– Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał, że został zgłoszony wniosek formalny więc
nie może go zaniechać. Poprosił więc o głos przeciw, jeżeli taki jest.

– Radny Marcin Fica przekazał, że wcześniej też prosił o przerwę przed głosowaniem uchwały.
– Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał,  że wniosek o przerwę jest  dla niego dalej

aktualny.  Po  przegłosowaniu  wniosku  o  zakończeniu  dyskusji  może  być  przegłosowany
wniosek o przerwę. 

– Radny Michał Szukalski podtrzymał wniosek formalny o zakończenie dyskusji.
– Radny Leon Fiołka zaproponował wniosek przeciwny, aby dopuścić tych którzy dotąd zgłosili

się do dyskusji i wtedy zamknąć dyskusję. 
– Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  uznał,  że  w  pierwszej  kolejności  będzie  głosowany

wniosek radnego Michała Szukalskiego, bo jest najdalej idący. Poprosił też o pomoc radców
prawnych.  Następnie przekazał,  że  wniosek ten  musi  zostać  przegłosowany,  bo tak stanowi
statut.

– Radny Henryk Mainusz w kwestii formalnej przekazał, że też się zgłosił do dyskusji, ale później
to jego zgłoszenie znikło. 

– Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał, że jemu wyświetlają się te zgłoszenia jednak 
nie widział tego zgłoszenia. Niemniej wniosek formalny ma zawsze pierwszeństwo przed 
innymi zgłoszeniami. Następnie zarządził głosowanie wniosku formalnego.
Głosowano wniosek w sprawie:
zakończenia dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
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Wyniki imienne:
ZA (11)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, Henryk Mainusz, 
Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Michał Szukalski, Eugeniusz 
Wyglenda
PRZECIW (6)
Leon Fiołka, Michał Kuliga, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, Mirosław Lenk
NIEOBECNI (3)
Magdalena Kusy, Dawid Łomnicki, Anna Szukalska

– Po przegłosowaniu wniosku Przewodniczący Rady Marian Czerner zarządził 15 minutową 
przerwę w obradach. Przerwa od godz. 18:05 do godz. 18:34.

– Po przerwie Przewodniczący Rady Marian Czerner zarządził głosowanie uchwały.  
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 r. (RIO). 
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (9)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (7)
Marian Czerner, Marcin Fica, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Irena Białuska, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, Mirosław Lenk
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska

Rada podjęła Uchwałę Nr L/725/2022 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok.

7. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

– Kierownik Referatu Budżetu i Analiz Oswald Schuderla omówił zmiany wieloletniej prognozy
finansowej  wynikające  z  dokonanych zmian budżetowych oraz  z  autopoprawki  do  projektu
uchwały wynikającej z rozstrzygnięć RIO. 

– Radna Justyna Henek – Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie sam
projekt przedmiotowej uchwały. 

– Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dalszej dyskusji zarządził głosowania, w kolejności najpierw autopoprawkę, a później całą 
uchwałę.  
Głosowano w sprawie:
przyjęcia autopoprawki do Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (9)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (3)
Marcin Fica, Henryk Mainusz, Eugeniusz Wyglenda
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (9)
Irena Białuska, Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, Mirosław 
Lenk, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Michał Szukalski
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (9)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (3)
Marcin Fica, Henryk Mainusz, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (9)
Irena Białuska, Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, Mirosław 
Lenk, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Michał Szukalski
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska

Rada podjęła Uchwałę Nr L/726/2022 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

8. Uchwała w sprawie ustalenia cennika usług za przyjęcia odpadów biodegradowalnych na 
Kompostownię Odpadów w Raciborzu na lata 2023 – 2025.

– Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie ustalenia cennika usług za przyjęcia odpadów biodegradowalnych
na Kompostownię Odpadów w Raciborzu na lata 2023 - 2025. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (20)
Irena Białuska, Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marcin Fica
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska

Rada podjęła Uchwałę Nr L/727/2022 w sprawie ustalenia cennika usług za przyjęcia odpadów 
biodegradowalnych na Kompostownię Odpadów w Raciborzu na lata 2023 - 2025. 

9. Uchwała w sprawie określenia stawki za jeden kilometr przebiegu pojazdu w Mieście 
Racibórz w roku szkolnym 2022/2023.

– Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
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Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie określenia stawki za jeden kilometr przebiegu pojazdu w Mieście 
Racibórz w roku szkolnym 2022/2023 (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska

Rada podjęła Uchwałę Nr L/728/2022 w sprawie określenia stawki za jeden kilometr przebiegu 
pojazdu w Mieście Racibórz w roku szkolnym 2022/2023.

10. Uchwała w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać projekt budżetu obywatelskiego      
w Mieście Racibórz.

– Radny  Michał  Kuliga  przekazał,  że  Komisji  OKSRiOS  pozytywnie  zaopiniowała  projekt
przedmiotowej  uchwały.  Dodał,  że  w  czasie  dyskusji  na  komisji  podniósł  temat  potrzeby
zwiększenia poziomu finansowania budżetu obywatelskiego, zwłaszcza teraz gdy powrócono
do projektów dzielnicowych.

– Radny Michał  Szukalski  przekazał,  że  Komisji  GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt
przedmiotowej uchwały.

– Radna  Justyna  Henek  –  Wypior  przekazała,  że  Komisji  RGBiF  pozytywnie  zaopiniowała
projekt przedmiotowej uchwały.

– Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać projekt budżetu 
obywatelskiego w Mieście Racibórz (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska

Rada podjęła Uchwałę Nr L/729/2022 w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać projekt 
budżetu obywatelskiego w Mieście Racibórz.

11. Uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu określającego zasady wyznaczania składu oraz 
zasady działania Komitetu Rewitalizacji.

– Przewodniczący Rady z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zrządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu określającego zasady wyznaczania składu 
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oraz zasady działania Komitetu Rewitalizacji (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska

Rada podjęła Uchwałę Nr L/730/2022 w sprawie przyjęcia Regulaminu określającego zasady 
wyznaczania składu oraz zasady działania Komitetu Rewitalizacji.

12. Uchwała w sprawie przyjęcia "Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Miasta Racibórz".

– Przewodniczący Rady z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia "Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Miasta Racibórz" 
(po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska

Rada podjęła Uchwałę Nr L/731/2022 w sprawie przyjęcia "Planu gospodarki niskoemisyjnej dla 
Miasta Racibórz".

13. Uchwała w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie 
ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2023-2028 realizowane w 
budynkach mieszkalnych.

– Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia  Uchwały  w sprawie Regulaminu udzielania  dotacji  na  zadania  ujęte  w Programie
ograniczenia  niskiej  emisji  na  terenie  miasta  Racibórz  na  lata  2023-2028  realizowane
w budynkach mieszkalnych (po autopoprawce i konsultacjach). 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł
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Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska

Rada podjęła Uchwałę Nr L/732/2022 w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte    
w Programie ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2023-2028 realizowane 
w budynkach mieszkalnych.

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie w formie aportu do Raciborskiego 
Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Raciborzu, prawa własności działek 
gruntu, położonych w Raciborzu u zbiegu ulic Słowackiego, Matejki i Żeromskiego.

– Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych
do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie w formie aportu do Raciborskiego
Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Raciborzu, prawa własności działek 
gruntu, położonych w Raciborzu u zbiegu ulic Słowackiego, Matejki i Żeromskiego. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (20)
Irena Białuska, Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (1)
Marcin Fica
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska

Rada podjęła Uchwałę Nr L/733/2022 w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie w formie aportu
do  Raciborskiego  Towarzystwa  Budownictwa  Społecznego  Sp.  z  o.o.  w  Raciborzu,  prawa
własności  działek  gruntu,  położonych  w  Raciborzu  u  zbiegu  ulic  Słowackiego,  Matejki
i Żeromskiego. 

15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności działki gruntu, położonej 
w Raciborzu w rejonie ul. 1 Maja.

– Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności działki gruntu, 
położonej w Raciborzu w rejonie ul. 1 Maja. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska
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Rada podjęła Uchwałę Nr L/734/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności 
działki gruntu, położonej w Raciborzu w rejonie ul. 1 Maja. 

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych położonych       
w Raciborzu w obrębach, Ostróg, Studzienna, Miedonia, Stara Wieś i Brzezie.

– Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych 
położonych w Raciborzu w obrębach, Ostróg, Studzienna, Miedonia, Stara Wieś i Brzezie. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska

Rada  podjęła  Uchwałę  Nr  L/735/2022 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości
gruntowych  położonych  w Raciborzu  w obrębach,  Ostróg,  Studzienna,  Miedonia,  Stara  Wieś i
Brzezie.

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu przy ulicy Piwnej.

– Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu przy ulicy Piwnej. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska

Rada podjęła Uchwałę Nr L/736/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
działki gruntu położonej w Raciborzu przy ulicy Piwnej. 

18.  Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  udziału  w  prawie  własności
nieruchomości położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Opawskiej.

– Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
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Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziału w prawie własności 
nieruchomości położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Opawskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska

Rada podjęła Uchwałę Nr L/737/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziału w prawie 
własności nieruchomości położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Opawskiej. 

19. Uchwała w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.

– Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska

Rada podjęła Uchwałę Nr L/738/2022 w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. 

20. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

– Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (18)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt 
Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła 
Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (2)
Piotr Klima, Mirosław Lenk
NIEOBECNI (3)
Justyna Henek-Wypior, Dawid Łomnicki, Anna Szukalska
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Rada podjęła Uchwałę Nr L/739/2022 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta 
Racibórz.

21. Uchwała w sprawie przekazania skargi według właściwości.

– Radny Mirosław Lenk przekazał, że ma pytanie do prawników. Wskazał, że Rada nie zachowała
się  bezczynnie,  rozpatrywała  projekt  uchwały  o  sprzedaży  tej  nieruchomości.  Nie  podjęła
uchwały, ale wyraziła negatywny stosunek do tej sprzedaży. Czego więc dotyczyć ma skarga
do wojewody? 

– Radca prawny Piotr Janas wskazał, ze chodzi tutaj o względu formalne. Zgodnie z Kodeksem
postępowania  administracyjnego  właściwym  organem  do  rozpatrzenia  skargi  na  radę  jest
wojewoda. Dodał, że nie jest tutaj rozstrzygana kwestia zasadności, treści i istoty skargi. 

– Radny  Mirosław  Lenk  rozumie,  że  samo  pismo  spełnia  wymogi  do  uznania  za  skargę,
ale generalnie nie przysługuje skarga na niepodejmowanie uchwały rady. Do tej pory była taka
praktyka,  że jeśli  ktoś się w tego typu kwestiach skarżył,  to organ wykonawczy generalnie
informował, że taką decyzję podjęła Rada, ewentualnie, jeśli w protokole były jakieś zapisy
dotyczące powodów takiej decyzji, to podawano te powody i sprawy zwykle były zamknięte.
Może było to źle.

– Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przekazania skargi według właściwości. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (13)
Marcin Fica, Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, 
Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (6)
Irena Białuska, Marian Czerner, Piotr Klima, Mirosław Lenk, Justyna Poznakowska, Paweł 
Rycka
NIEOBECNI (4)
Justyna Henek-Wypior, Dawid Łomnicki, Anna Szukalska, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr L/740/2022 w sprawie przekazania skargi według właściwości. 

22. Uchwała w sprawie skargi.

– Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (18)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt 
Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, 
Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Michał Szukalski, 
Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Piotr Klima
NIEOBECNI (4)
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Justyna Henek-Wypior, Dawid Łomnicki, Anna Szukalska, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr L/741/2022 w sprawie skargi. 

23. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz (druga).

– Radna Magdalena Kusy zwróciła uwagę na literówkę w paragrafie 1 w słowie „zbadanie”.
– Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał, że zostanie to poprawione.
– Radna Anna Ronin zapytała, dlaczego nie dołączono radnym treści tej skargi w materiałach.
– Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  przekazał,  że  skargi  te  były  już  rozesłane  wcześnie

radnym.  Dodał,  że  załączniki  mają  tylko  dwie  ostatnie  uchwały,  dodane  dzisiaj.  Następnie
z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (4)
Justyna Henek-Wypior, Dawid Łomnicki, Anna Szukalska, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr L/742/2022 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta 
Racibórz. 

24. Uchwała w sprawie skargi na działalność Miejskiego Konserwatora Zabytków.

– Radny Mirosław Lenk zapytał czy jest to skarga na pracownika czy na organ, bo jeżeli jest
to skarga na pracownika to rozpatruje to prezydent. 

– Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  wskazał,  że  treść  wskazuje  chyba  na  skargę
na Miejskiego Konserwatora Zabytków. Dodał,  że  w zasadzie jest  to  dopiero kierowane do
Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  i  komisja  dopiero  zarekomenduje  radzie  rozwiązanie.
Następnie z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Miejskiego Konserwatora Zabytków. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (4)
Justyna Henek-Wypior, Dawid Łomnicki, Anna Szukalska, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr L/743/2022 w sprawie skargi na działalność Miejskiego Konserwatora 
Zabytków.
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25. Uchwała w sprawie skargi na zaniedbania władz lokalnych.

– Przewodniczący Rady Marian Czerner wskazał, że tutaj też jest sprawa kierowana do Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji i komisja dopiero zarekomenduje radzie rozwiązanie. Następnie        
z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na zaniedbania władz lokalnych. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (4)
Justyna Henek-Wypior, Dawid Łomnicki, Anna Szukalska, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr L/744/2022 w sprawie skargi na zaniedbania władz lokalnych.

26.  Uchwała  w  sprawie  skargi  na  działalność  Wydziału  Dróg  Miejskich  Urzędu  Miasta
Racibórz.

– Radny Mirosław Lenk zgłosił wątpliwość czy na pewno jest to dobry kierunek. 
– Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  przekazał,  że  adresatem  skargi  jest  rada,  komisja

to sprawdzi i zarekomenduje radzie rozwiązanie. Następnie z uwagi na brak chętnych do dalszej
dyskusji zarządził głosowanie.
 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Wydziału Dróg Miejskich Urzędu Miasta 
Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (18)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Mirosław Lenk
NIEOBECNI (4)
Justyna Henek-Wypior, Dawid Łomnicki, Anna Szukalska, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr L/745/2022 w sprawie skargi na działalność Wydziału Dróg Miejskich 
Urzędu Miasta Racibórz. 

27. Wolne wnioski i informacje.

– Radny Marcin Fica poprosił, aby przed rozpatrywaniem budżetu miasta na 2023 rok przesłać
radnym szczegółowe plany wydatków dotyczących remontów bieżących. Dodał, że w zeszłym
roku radni to otrzymali. Dalej wskazał, że większość miast w tej chwili prowadzi postępowania
przetargowe i rozpoczyna kupowanie autobusów elektrycznych. Zapytał, dlaczego my dopiero
w 2024 roku. Dalej zapytał, czy da się to przyśpieszyć? 
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– Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny  przekazał, że na dzień dzisiejszy nie została
jeszcze  podpisana  umowa  o  dofinansowanie  projektu  zakupu  autobusów  elektrycznych
z Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. Natomiast,
nawet  jeżeli  to  nastąpi  w najbliższych  dniach,  to  przed  nami  będzie  jeszcze,  po  pierwsze,
przeprowadzenie  całej  procedury  przetargowej,  która  potrwa  co  najmniej  2  miesiące,
od  momentu  ogłoszenia  postępowania,  a  później,  po  skutecznym  wyłonieniu  wykonawcy,
kwestia związana z dostawą tych pojazdów. Co w dzisiejszych warunkach nie jest możliwe,
aby się ziściło w roku przyszłym. Dlatego zadanie to jest w WPF-ie, planowane na rok 2024
i lata następne. Natomiast, jeżeli chodzi o szczegółowe plany wydatków dotyczących remontów
bieżących, to na dzień dzisiejszy taka lista nie została jeszcze przygotowana. Po prostu jest to
ogólnie przyjęta kwota do budżetu. 

– Radny Marcin Fica zapytał czy do grudnia, do uchwały budżetowej radni będą mogli dostać coś
takiego? 

– Zastępca  Prezydenta Miasta  Dominik Konieczny przekazał,  że  jeżeli  będzie  stworzona lista
to radny zostanie poinformowany. 

– Radna Ludmiła Nowacka przekazała,  że przymierzamy się  do finansów do budżetu 2023 r.
i wszyscy wiemy, że inflacja jest zastraszająca, a dla tych, którzy najmniej zarabiają planowane
są podwyżki. Czyli spowoduje to taką nierówność społeczną, bo ci, którzy też nie zarabiają zbyt
wiele, zostaną jakby w tej sytuacji pokrzywdzeni. Nastąpi takie duże spłaszczenie między tymi,
którzy zarabiają tą najniższą krajową, która jest wymogiem ustawowym, a tymi, którzy pracują
często wiele lat na odpowiedzialnych stanowiskach i taki dysonans społeczny się gdzieś tutaj
wytwarza.  On  jest  i  w  placówkach  oświatowych,  w  jednostkach  samorządu  terytorialnego,
w urzędzie. W związku z tym ma apel do władz, żeby rozważyć, żeby ta różnica, która była
przy najniższej krajowej i którą trzeba teraz będzie uzupełnić, żeby taką kwotę też uwzględnić
w podwyżkach dla pozostałych pracowników. Lepiej rozważyć to teraz, żeby nie było później
takiej sztucznej sytuacji. Później jest ten dylemat. Czy nie robimy jakieś drogi? Czy nie robimy
jakieś inwestycji? Zawsze jest poczucie krzywdy, że coś zabieramy. Uznała, że należy to tak
zaplanować, że wiedząc, że te podwyżki dla tych najniżej zarabiających są ustawowe, żeby nie
spłaszczać  wynagrodzeń  innych  kompetentnych  pracowników,  urzędników,  nauczycieli  itd.,
bo  ich  dodatki  motywacyjne  i  funkcyjne  stoją  np.  do dłuższego okresu czasu.  Więc  zanim
zamknie się budżet przyszłego roku jest ten apel do władz, do prezydentów, żeby przygotować
taki budżet, żeby nie trzeba było, kolokwialnie, zabierać, żeby komuś dać. To jest taka, myślę
nie  tylko  moja  inicjatywa,  ale  wielu  radnych,  wielu  urzędników,  wielu  pracowników
samorządowych. 

– Przewodniczący rady Marian Czerner przekazał, że logicznym jest to, aby wynagrodzenia rosły
proporcjonalnie, bo to wtedy wiadomo, że mówimy o jakieś tam sprawiedliwości społecznej
w tym zakresie. 

– Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dominik  Konieczny  przekazał,  że  oczywiście  przekażę  apel,
czy wniosek pani radnej panu prezydentowi.  Dodał jednak, że musimy uwzględnić aktualną
sytuację  i  oczywiście  chcielibyśmy,  aby  faktycznie  płace  nie  tylko  pracowników  urzędu,
ale także jednostek oświatowych, gminnych jednostek organizacyjnych, nie były spłaszczone
przez to, że teraz następuje to podniesienie płacy minimalnej. Na dodatek będzie to dwukrotnie
w przyszłym roku.  Oczywiście  to  są  trudne decyzje,  trudne kompromisy,  które  trzeba  tutaj
wyważyć.  Ma  świadomość,  że  ta  sytuacja  nie  jest  łatwa,  niemniej  będziemy  chcieli
to zrealizować najlepiej, jak potrafimy. 

– Radny Henryk Mainusz zwrócił uwagę na boczny podjazd do cmentarza Jeruzalem, tam, gdzie
jest wieża telewizyjna. W poprzek tego zjazdu istnieje taki kanał deszczowy do odprowadzania
wody i na tym kanale nie jeden element tej kraty się zapada i chyba już nie jest w najlepszym
stanie.  Wypadałoby  więc  to  naprawić,  a  naprawa  może  tylko  polegać  na  wymianie  tego
betonowego element kanału, żeby ta krata miała na czym trzymać. 

– Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dominik  Konieczny  podziękował  radnemu  za  zgłoszenie
i przekazał, że informacja ta trafi do odpowiednich służb. 
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28. Zakończenie sesji.

– Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął L sesję
Rady Miasta Racibórz, godz. 19:26

                                                                           Przewodniczący Rady

                                                                         Marian Czerner

Przygotował: Leszek Jureczko
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